



245 MATT WOULD GO

MATTHEW J. LEATHERS



U.S. NAVY SEAL
1979-2013

After enlisting in the U.S. Navy and spending his first years as a Sonar Technician on the USS KINAI, Matt successfully completed training to become a U.S. Navy SEAL. Following months of what has been called the most arduous and demanding training in all of the U.S. military services, he graduated with Basic Underwater Demolition/SEAL Training Class 245 in 2003. He then reported to NSW Advanced Training for specialized SEAL training.

Matt was assigned to his first permanent duty station, SEAL Delivery Vehicle Team One, in Hawaii. While assigned to ALPHA Platoon from 2004 to 2006, he deployed to Iraq and Afghanistan. He was next assigned to BRAVO Platoon from 2006 to 2008, during which time his unit trained for and executed a critical national tasking. Matt transferred to the Training Division and became a Land Warfare instructor for two years. After completion of his instructor duties, he was assigned to DELTA Platoon, where he executed another successful national tasking between 2010 and 2012. Beginning in March 2012, Matt excelled as the ALPHA Platoon Leading Petty Officer, leading his platoon from initial formation to mission ready certification. On February 19, 2013 he was lost at sea during training exercises prior to deployment.

Special Warfare Operator First Class (SEAL) Matthew J. Leathers was a highly decorated combat veteran with numerous awards, including the Bronze Star, Navy and Marine Corps Commendation Medal, Afghanistan Campaign Medal, Iraq Campaign Medal and Global War on Terrorism Expeditionary Medal.

Matt was a loving father to his two daughters, Andrea and Abby, and his son, Shane. He is sorely missed by all who knew him.

THE KNIFE

During his nine years with the US Navy SEALS, Special Warfare Officer First Class Matthew Leathers used many different knives for many different purposes. Matt the perfectionist decided that if he was to ever have a good, all around utility knife, he would have to make it himself. So he did.

He made it with his own hands, pounding it out night after night until he was satisfied. He used steel from the coil spring of a scrapped Humvee and built his own forge from an old mail box. Soon his fellow SEALS began noticing his project and offered to pay Matt for an extra knife. A typical SEAL, Matt agreed to make more knives.

Matt was lost at sea during open ocean training exercises. His father Tim has formed a company and entered into an agreement with Buck Knives to make the exact knife Matt designed. Tim's company, the "Matt Would Go," is a tribute to the dauntless courage of his son and his fellow SEALS around the globe. A percentage of net sales benefit the MattWouldGo™ LLC, which in turn donates to the Navy SEAL Foundation.

"MATT WOULD

A TRIBUTE TO MATTHEW LEATHERS

No matter how perilous the job or daunting the challenge, Matt would be the first to step up. The phrase, Matt Would Go, was coined by the leadership of SEAL Delivery Vehicle Team One in recognition of his courage and unflinching devotion to duty.

Where did the phrase come from? Eddie Aikau was a well-known Hawaiian lifeguard and surfer. He saved many lives on the island of Oahu and became famous for surfing the Hawaiian Surf.

In 1978, Eddie volunteered to participate in a 2,500 mile retracing of ancient Polynesian migration routes. When the voyaging canoe capsized near the island of Molokai, Eddie paddled for help on his surfboard and was never seen again.

Eddie's name soon became legend. It was synonymous with courage and the willingness to go where others dared not go. When conditions were dangerous, the waves were immense and surfers were anxious, it was said that "Eddie would go."

Matt Leathers would be proud to know his name is linked to the legendary Eddie Aikau. Like Eddie, Matt gave his all in everything he did. Fellow SEALS have honored his memory with these simple words: MATT WOULD GO. His father Tim has created the Matt Would Go company to support Navy SEALS on active duty as well as the families of fallen warriors.



245 MATT WOULD GO

MATTHEW J. LEATHERS



U.S.NAVY SEAL
1979-2013

Après s'être enrôlé dans l'US Navy et avoir passé ses premières années comme technicien de Sonar sur l'USS KINAIID, Matt a terminé avec succès une formation pour devenir un SEAL de l'US Navy. Après des mois passés à la plus ardue et exigeante formation de tous les services militaires américains, il complète la formation de base SEAL en démolition sous-marine, classe 245, en 2003. Il poursuit alors un entraînement avancé à la Naval Special Warfare destiné à l'entraînement

spécialisé des SEAL. Matt est assigné à sa première affectation permanente, la SEAL Delivery Vehicle Team One, à Hawaï. Alors qu'il était assigné au peloton ALPHA de 2004 à 2006, il est déployé en Irak et en Afghanistan. Il est ensuite affecté au peloton BRAVO de 2006 à 2008, période pendant laquelle son unité est entraînée pour réaliser des missions de grande importance nationale. Matt est transféré à la division de la formation et devient instructeur de combat terrestre pendant deux ans. À l'issue de ses fonctions d'instructeur, il est affecté au peloton DELTA, où il réalise avec succès d'autres missions nationales entre 2010 et 2012. À partir de mars 2012, Matt excelle en tant qu'officier marinier chef du peloton ALPHA, menant son peloton de la formation de base jusqu'à la certification de prêt-au-combat. Le 19 février 2013, il est perdu en mer au cours d'exercices d'entraînement avant son déploiement. L'opérateur de première classe des Forces Spéciales, Matthew J. Leathers (SEAL), était un ancien combattant décoré de nombreuses récompenses, dont l'Étoile de Bronze, la « Commendation Medal » de la Marine et du Corps des Marines, la médaille de la campagne d'Afghanistan, la médaille de la campagne d'Iraq et la médaille du Corps expéditionnaire de la lutte mondiale au terrorisme. Matt était le père aimant de ses deux filles, Andrea et Abby et de son fils, Shane. Il manquera cruellement à tous ceux qui le connaissaient.

LE COUTEAU

Au cours de ses neuf ans avec les SEALS de l'US Navy, l'opérateur de première classe des Forces Spéciales, Matthew Leathers, a utilisé différents types de couteaux à de multiples fins. Matt le perfectionniste décida que s'il devait un jour posséder un bon

couteau tout usage, il devrait le fabriquer lui-même. C'est ce qu'il a fait. Il l'a fabriqué de ses propres mains, le forgeant soir après soir jusqu'à ce qu'il soit satisfait. Il a utilisé de l'acier provenant du ressort d'un Humvee à la ferraille et construit sa propre forge à partir d'une vieille boîte à lettres. Dès que ses compagnons d'armes SEAL s'aperçurent de son projet, ils offrirent de payer Matt pour qu'il fabrique d'autres couteaux. En bon SEAL, Matt décide de fabriquer d'autres couteaux. Matt s'est perdu en mer au cours d'exercices d'entraînement en haute mer. Son père Tim a fondé une société et conclu un accord avec les Couteaux Buck pour fabriquer le même couteau que Matt avait conçu. La compagnie de Tim, la « Matt Would Go », est un hommage au courage indomptable de son fils et de ses camarades SEALS dans le monde entier. Un pourcentage des ventes nettes est versé à la MattWouldGo™ LLC qui, à son tour, fait un don à la Fondation SEAL de la Marine.

“MATT WOULD

UN HOMMAGE À MATTHEW LEATHERS

Peu importe la mission périlleuse ou le défi risqué, Matt était le premier à se porter volontaire. L'expression, Matt Would Go, a été créée par la direction du SEAL Delivery Vehicle Team One en reconnaissance de son courage et de son dévouement sans faille. D'où vient cette expression? Eddie Aikau était un célèbre sauveteur et surfeur hawaïen. Il a sauvé de nombreuses vies sur l'île d'Oahu et devint célèbre pour avoir surfé sur les vagues hawaïennes. En 1978, Eddie se porta volontaire pour faire le trajet de 2500 milles retracant les anciennes routes migratoires polynésiennes. Lorsque l'embarcation de voyage a chaviré près de l'île de Molokai, Eddie a pagayé sur sa planche de surf pour aller chercher de l'aide et n'a jamais été revu depuis. Le nom d'Eddie devint bientôt une légende. Il était synonyme de courage et de volonté d'aller là où d'autres n'ont pas osé aller. Lorsque les conditions étaient dangereuses, que les vagues étaient immenses et que les surfeurs étaient nerveux, on disait que « Eddie va y aller. » Matt Leathers serait fier de savoir que son nom est rattaché au légendaire Eddie Aikau. Comme Eddie, Matt a donné tout ce qu'il pouvait dans tout ce qu'il a fait. Ses compagnons d'armes SEALS ont honoré sa mémoire avec ces simples mots : MATT WOULD GO. Son père Tim a créé la société Matt Would Go en appui aux Navy SEALS en service actif et aux familles des combattants tombés.